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رشد اقتصاد دانش بنیان با توسعه زیرساخت ها 
توسعه زیرساخت ها همانطور که برای رشد 
اقتصادی کشور حائز اهمیت است برای رشد 
اقتصاد دانش بنیان نیــز از اهمیت ویژه ای 

برخوردار است.
امیرمیثم نیک فر دکتری مدیریت استراتژیک و رئیس 
اندیشکده مدیریت راهبردی گفت: کسب و کار مبتنی بر 
فناوری را اقتصاد دانش بنیان می گوییم، این کسب و 
کار در هر حوزه ای می تواند اتفاق بیافتد. اقتصاد دانش 

بنیان یکی از بحث های اقتصادی با بازگشت صد در صدی سرمایه است. همانطور که آمار 
بازگشت پذیری بانک جهانی نیز اعلام کرده است؛ نرخ بازگشت سرمایه در بحث کشاورزی 
۳۰ درصد، صنعت ۵۰ درصد و خدمات ۱۰ درصد است، حال آنکه اقتصاد دانش بنیان جزو بخش 
خدمات است و صد در صد بازگشت سرمایه دارد. امیرمیثم نیک فر گفت: برای شکل گیری 

اقتصاد های دانش بنیان باید زیرساخت های آن شناسایی و توسعه پیدا کند.
دکتری مدیریت استراتژیک و رئیس اندیشکده مدیریت راهبردی در ادامه گفت: سرمایه نیروی 
انسانی، مهمترین سرمایه در اقتصاد دانش بنیان است، یعنی می توان گفت که نیروی انسانی 

بزرگترین سرمایه اقتصاد مبتنی بر دانش بنیان است. 
یکی از مشکلاتی که در پیوند اقتصاد دانش بنیان و تولید وجود دارد تامین تمام نیاز ها توسط 
یک مجموعه اقتصاد دانش بنیان است به گونه ای که باید به فکر دانش، تولید، بازاریابی و فروش 

باشد. همچنین مقررات واردات نیز می تواند مشکلی دیگر بر سر راه اقتصاد دانش بنیان باشد.

آمازون فعلا رمزارز قبول نمی کند
اندی جاسی، مدیرعامل شرکت آمازون اعلام 
کرد این فروشــگاه اینترنتی هنوز به اضافه 
کردن رمزارز به عنوان گزینه پرداخت برای 
کسب و کار خرده فروشی خود نزدیک نشده 

است. 
اندی جاسی گفت: احتمال فروش توکن های غیرقابل 
معاوضه )NFT( در آمازون وجود دارد و وی انتظار دارد 

NFT ها همچنان به میزان قابل توجهی رشد کنند.
توکن های غیرقابل معاوضه نوعی دارایی دیجیتالی هستند که در بلاک چین وجود دارند و در 
سال ۲۰۲۱ محبوبیت شدیدی پیدا کردند و NFT های کارهای هنری میلیونها دلار فروش 
رفتند.جاسی گفت: رمزارزها در بلندمدت، بزرگتر خواهند شد. وی در عین حال تصریح کرد که 
بیت کوین ندارد. شمار رو به رشدی از شرکت ها پذیرش رمزارز برای پرداخت را آغاز کرده و 
باعث شده اند این دارایی که طی چند سال گذشته مورد بی اعتنایی موسسات مالی بزرگ واقع 
 NFT سال میلادی گذشته با فروش eBay شده بود، به رایج شدن نزدیک شود.فروشگاه
برای کلکسیونهای دیجیتالی مانند فروش کارت، تصاویر یا کلیپهای ویدیویی در پلتفرمش 

موافقت کرد و نخستین فروشگاه الکترونیکی شد که وارد حوزه NFT شد.
بر اســاس گزارش رویترز، این فروشگاه همچنین از ایده پذیرش رمزارز به عنوان شکلی از 

پرداخت در آینده استقبال می کند.

عرضه هدست AR اپل به تعویق افتاد 
قرار است هدست ۲هزار دلاری اپل تا سال 
۲۰۲۳ به طور محدود وارد بازارهای جهانی 

شود. 
 AR گزارش ها حاکی از آن است که عرضه هدست
اپل با تأخیر بیشتری همراه خواهد بود و احتمالاً در ابتدای 
سال آینده عرضه خواهد شد. باید اشاره کرد که این تاخیر 
مدت زمان زیادی را در بر نمی گیرد، زیرا شایعات قبلی 

به عرضه هدست در اواخر سال ۲۰۲۲ اشاره می کردند.
 AR شــاید محدودیت های زنجیره تامین و این واقعیت که اپل نمی خواهد اولین دستگاه
خود را در ســهام محدود عرضه کند، این شرکت را مجبور کرد که تاریخ عرضه هدست را 
برای چندمین بار به عقب بیاندازد. انتظارات اولیه در حدود ۱ تا ۱.۵ میلیون فروش در سال اول 
است که یک هدف کاملا بلندپروازانه است؛ بنابراین موجودی کمیاب از همان ابتدا برای اولین 
هدست این شرکت خوب نخواهد بود.آخرین اطلاعات موجود بیان می کنند که این هدست 
ترکیبی از ۱۰ سنسور دوربین استفاده خواهد کرد که از تامین کنندگان مختلف قطعات اپل 
تهیه شده است. همچنین گزارش های قبلی می گویند که این هدست دارای ردیابی حرکتی 
و حداکثر سه نمایشگر از جمله دو نمایشگر سونی x ۴۰۰۰ ۴K ۴۰۰۰ خواهد بود.در همین 
حال، مینگ چی کو گفت این هدســت از ۶E Wi-Fi پشتیبانی می کند و امکان انتقال 
 Wi-Fi .داده ها را با تأخیر کم به دستگاه دیگری بدون نیاز به کابل فیزیکی فراهم می کند
۶E همچنین می تواند برای عمر باتری مفید باشد. اگرچه عینک های واقعیت افزوده و واقعیت 
مجازی چیز جدیدی نیستند، اما اپل قصد دارد که هدست حدود ۲هزار دلاری خود را ابتدا در 

بخش پریمیوم عرضه کند.

 سازماندهی گروه های کاری و درسی در واتس اپ 
با قابلیت جدید

واتس اپ ســرگرم آزمایــش قابلیت جدیــدی به نــام »کامیونیتیز« 
)Cummunities( برای سازماندهی گروه ها در ساختارهای بزرگتری است 

که می تواند توسط محل های کار یا مدارس استفاده شود.
به گزارش ایسنا، ویل کت کارت، مدیر واتس اپ گفت: این قابلیت گروه ها را که به ۲۵۶ کاربر 
محدود می شوند، زیر چترهای بزرگتری گرد می آورد که در آنها مدیران می توانند پیامها را به 
جامعه ای از هزاران نفر ارسال کنند.کت کارت در مصاحبه با رویترز با اشاره به سرویس اسلک 
سلزفورس یا تیمز مایکروسافت به عنوان نمونه های ارتباطی قابل مقایسه، گفت: این قابلیت به 
گروه هایی متمرکز است که بخشی از زندگی کاربران در ارتباطات خصوصی هستند. در حال 
حاضر هیچ برنامه ای برای دریافت پول برای این قابلیت جدید که به صورت بتا آزمایش شده 

است، وجود ندارد اما احتمال عرضه قابلیتهای اشتراکی برای سازمانها در آینده وجود دارد.

اخبار کوتاه  تحقق اهداف دانش بنیان مستلزم توجه به هشدارها 
و زنگ خطرهایی است که ورود بی ضابطه به آن از 

سوی رهبر معظم انقلاب هشدار داده شده است. 
مقام معظم رهبری در روزهای گذشــته و در جریان دیدار با 
مسئولان نظام با اشاره به فعالیت در عرصه دانش بنیان، تذکرات 
و هشدارهایی نیز در رابطه با ضوابط و نحوه دانش بنیان شدن 

شرکت ها دادند.
ایشان خطاب به معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری 
و سایر مسئولان ذیربط اظهار داشتند: »یک نکته در مورد این 
شرکت های دانش بنیان و تولید دانش بنیان که بنده لازم است 
تذکّر بدهم، این است که البتّه تذکّراتی قبلًا عرض شده لکن اینها 
را هم اضافه بر آن عرض می کنم. برای شرکت های دانش بنیان 
باید ضوابط کیفی تعیین بشود؛ این جور نباشد که فلان شرکتی 
که با فنّاوری چهل سال پیش دارد کار می کند، بیاید به عنوان 
شرکت دانش بنیان ثبت نام کند، مثلًا از بهره مندی ها و امکانات 
و تسهیلاتی که هست استفاده کند؛ این درست نیست. به معنای 
واقعی کلمه در ]یک شرکت[ دانش بنیان یک نوآوری ای باید 
وجود داشــته باشد که حالا بعضی از خصوصیّات دیگر را هم 
عرض خواهم کرد. یا فلان شرکت مونتاژی، مونتاژگران، که 
در واقع مونتاژ هم همان واردات بی رویّه اســت با یک شکل 
دیگری؛ این تولید نیست، این به اصطلاح آفرینندگی محصول 
نیست؛ این یک نوع واردات است.، این بیاید به عنوان شرکت 
دانش بنیان مثلًا شناخته بشود! این جوری نیست. بنابراین احتیاج 
است به اینکه شاخص های دقیقی، شاخص های کیفی ای که 
فکر می کنم ]این[ کار مربوط به معاونت علمی است یا هر جایی 
که بالاخره متصدّی تأیید این شرکت ها است معیّن کنند و آنها 

را جدّی بگیرند.
یک نکته دیگر این است که ما برای اینکه ارزیابی کنیم تولید 
کشور دانش بنیان شد یا نشد، صرفاً تعداد شرکت های دانش بنیان 
کافی نیست. حالا بنده در صحبت اوّل سال روی تعداد تکیه 

کردم ،)۳۰( مثلًا گفتند فلان مقدار، ما گفتیم نه، بیش از این؛ 
گفتند سی درصد ممکن است افزایش پیدا کند؛ ما گفتیم نه، اقلّا 
پنجاه درصد یا صد درصد افزایش پیدا کند. این، تعداد است؛ خب 
این یک شاخص است امّا این کافی نیست. بایستی شرکت هایی 

که به وجود می آیند یک خصوصیّاتی داشــته باشند که این 
خصوصیّات حیاتی است، اساسی است، مهم است.« 

حمایت مالی، تســهیلات، معافیت و از این قبیل، واژه های 
فریبنده ای هستند که اگر در هر حوزه ای به کار روند، افراد زیادی 

برای دریافت آنها متقاضی می شوند.
عرصه دانش بنیانی و کسب حمایت هایی از این دست نیز یکی 
از حوزه هایی است که با پر رنگ تر شدن آن در سال های اخیر 
و در صدر اخبار و محافل قرار گرفتن آن، شرکت های زیادی را 

برای ورود به این عرصه ترغیب کرده است.
از سوی دیگر با تاکیدات اخیر رهبری و پیوند دانش بنیان با 
سال جدید هم پیش بینی می شود موج جدیدی از درخواست ها 
برای دانش بنیان شدن و دانش بنیانی به راه بیفتد. دور از ذهن 
نخواهد بود که در روزها و ماه های آتی شــاهد درخواست های 
متعددی از سوی شرکت های تولید، مونتاژ کننده یا ارائه دهنده 

خدمات برای دریافت برند و تاییدیه دانش بنیانی باشیم.
در این میان غفلت از به کار بردن مکانیزم های ارزیابی درست 
و کیفی، به راحتی منجر به وجود آمدن خیل عظیم و قارچ گونه 
شرکت هایی با برند دانش بنیانی می شود که اگرچه معیار کمیت 
را با خود یدک می کشند اما در رسیدن به شاخص های کیفی و 

خروجی قابل قبول و ایده آل راه زیادی دارند.
نتیجه نهایی افزایش کمی و کاهش کیفی رشد شرکت های 
دانش بنیان چیزی نیست جز بی اعتمادی استفاده کنندگان و 

کاربران از محصول و خدمت تولیدی.
نتیجه ای که راه را برای واردات و وابســتگی بیشتر کشور باز 

می کند و گرفتاری در چرخه باطل اقتصاد نفتی را رقم می زند.
با مورد خطاب قرار دادن معاونت علمی از سوی مقام معظم 
رهبری در بیانات اخیر، این نهاد اجرایی که مهمترین نهاد دست 
اندر کار امور دانش بنیان ها به شمار می آید، رسالت سنگینی را 
در ســال جدید در پیش رو خواهد داشت. وظیفه ای که ضمن 
به کار بستن راهکارها برای افزایش تعداد شرکت ها، تولیدات و 
محصولات مبتنی بر فناوری، پاسداری از ارتقا و پیشرفت کیفی 

محصولات فناورانه را نیز به دنبال دارد.
از این رو به نظر می رســد شــاید لازم است شرایط ورود به 
عرصه دانش بنیانی بازطراحی شود تا ضمن در نظر داشتن و 
رعایت اصل تسهیلگری برای فعالان واقعی زیست بوم نوآوری 
و فناوری، از رشد قارچ گونه شرکت ها و فعالیت هایی که تنها 
برند دانش بنیانی را یدک می کشند جلوگیری شود و ورود به این 

عرصه نیز بی در و پیکر نباشد.

 هشدار رهبری درباره 
بی در و پیکر شدن دانش بنیانی

رئیس رگولاتوری اعلام کرد:

طرح وزارت ارتباطات برای جبران افزایش قیمت اینترنت
رییس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی با اشاره به 
تغییرات قیمت بسته های اینترنتی از تهیه برنامه ای جبرانی برای 

اقشار کم برخوردار خبر داد. 
»صادق عباسی شاهکوه« رییس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 
با اشاره به اینکه مرجع تعرفه کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات است، گفت: 
آخرین مصوبه تعرفه اینترنت همراه مربوط به سال ۹۵ و اینترنت ثابت مربوط 
به سال ۹۶ اســت و بعد از این تاریخ، کمیسیون مصوبه  جدیدی دراین باره 

نداشته  است.
وی به تعیین کف و سقف قیمت بر اساس مصوبه کمیسیون تنظیم مقررات 
برای اپراتورها اشاره کرد و افزود: اگر اپراتورها بین کف و سقف قیمت بفروشند 
و با دلایل توجیهی عدم مخالفت سازمان را گرفته باشند تخلفی نکرده اند و 
سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی به عنوان ناظر مصوبات کمیسیون 
تنظیم برای رعایت حدود قانونی قیمت ها بســیار حساسیت دارد و هرگونه 
افزایش حداقلی در چارچوب مقررات هم حتماً باید با توجیهات کامل و اطمینان 

از تداوم خدمت و افزایش کیفیت شبکه باشد.
رئیس رگولاتوری ادامه داد: سازمان تنها در یک مورد دستور می دهد آن هم 
زمانی که اپراتوری بالاتر از سقف قانونی یا پایین تر از کف قیمت گذاری کند. 
اگر بالاتر از سقف باشد باید فوری برگردند اگر پایین تر از کف باشد معمولًا 
دستور نمی دهیم بالاتر از کف سرویس بدهند بلکه مطابق مقررات دستور 
می دهیم حداقل سه سال ادامه دهند یعنی به طورکلی دستورات رگولاتوری 
همیشه به سمت حمایت از مصرف کننده است. پس دستور افزایش نمی تواند 

از سمت رگولاتوری صادر شود. عباسی شاهکوه تصریح کرد: شاید این سؤال 
پیش بیاید که چرا از کف قیمت پائین تر نمی شــود، دلیل آن این است که 
اپراتورهای قوی تر رقیبان را با پایین کشیدن قیمت ها از رقابت خارج نکنند. 
چراکه آنچه واقعاً بازار را تنظیم می کند رقابت اســت. یادآوری می کنم قبل 
از وجود رقابت در موبایل ســیم کارت به قیمت رســمی ۴۴۰ هزار تومان و 

نوبت های یک ساله عرضه می شد.
وی با اشاره به بالا رفتن هزینه های شبکه ها در سال های گذشته، گفت: در 
سال های ۹۶ و ۹۷ بر اساس اطلاعات ما اپراتورها سالانه حدود یک میلیارد 
دلار برای شــبکه های خود هزینه می کردند اما این رقم هم اکنون به دلیل 
افزایش قیمت دلار به حدود ۳۰۰ تا ۴۰۰ میلیون دلار رسیده که ازنظر ریالی 
حتی بیشتر هم هست ولی حجم تجهیزاتی که می توان تأمین کرد بسیار کمتر 
است. با توجه به اینکه درآمد ریالی است اگر این روند ادامه پیدا کند در آینده 

شبکه  باکیفیتی باقی نمی ماند که در مورد ارزانی یا گرانی آن صحبت کنیم.
رییس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی افزود: در سال گذشته به 
دلیل قانون بودجه امکان افزایش قیمت حتی در چارچوب مصوبات کمیسیون 
وجود نداشت درحالی که اپراتورها دائماً با طرح مشکلات خود به دنبال موافقت 
با افزایش بودند اما امســال که این منع قانونی برداشــته شد در حد همان 
مصوبات سال های ۹۵ و ۹۶ به صورت حداقلی تغییراتی در تعرفه های خود 

اعمال کرده اند.
عباسی شاهکوه با اشاره به بررسی های انجام شده در بسته ها و تعرفه های 
جدید، گفت: غیر از یک مورد ابهــام در تعرفه یکی از اپراتورهای ثابت که 

بلافاصله تا تکمیل بررسی ها برگردانده شد بقیه تغییرات بر اساس مصوبه 
کمیسیون تنظیم بوده و تخلفی رخ نداده است اما از اپراتورها خواسته ایم تا حد 
امکان این افزایش ها حداقلی باشد و تلاش کنند با تعریف بسته های مناسبتی 
یا هر روش دیگر اقشاری از جامعه که ممکن است دچار مشکل شوند را در 

نظر بگیرند.
وی سقف فروش یک گیگابایت اینترنت برای سیم کارت دائمی و اعتباری 
را به ترتیب حدود ۴۰ هزار تومان و ۶۰ هزار تومان و برای اپراتورهای ثابت را 
۲ هزار تومان بر اساس مصوبه کمیسیون تنظیم مقررات اعلام کرد و افزود: 
در حوزه موبایل که تاکنون بسیار پایین تر از این مبلغ عرضه می شد و در حوزه 
ثابت نیز کمی بیشتر از ۵۰ درصد سقف تعیین شده به فروش می رسید. البته در 

حال بررسی هستیم که حتی سقف تعرفه موبایل را کاهش دهیم.

عباسی شاهکوه با اشاره به اینکه ما بر اساس قانون از اپراتورها نه افزایش 
تعرفه که پوشش کامل، کیفیت بهتر و ارتقای فناوری می خواهیم که مطالبات 
اصلی مردم. فعالان این حوزه است، تصریح کرد: با این افزایش قیمت ها و 
امکان سرمایه گذاری اپراتورها، دیگر بهانه ای از اپراتورها نمی پذیریم و از آنها 
خواسته ایم که برنامه خود را به صورت گام های یک ساله برای پوشش کامل 
پهن باند سیار، افزایش دو برابری کیفیت و پوشش ۵G حداقل برای ۱۰ درصد 

جمعیت کشور تا سه سال آینده به ما ارائه کنند.
وی به آغاز ســرمایه گذاری اپراتورها بعد از واگذاری فرکانس ۲۳۰۰ توسط 
وزارت ارتباطات از سال گذشته اشاره کرد و افزود: توجیهاتی که اپراتورها برای 
افزایش قیمت داشته اند تا حدی قابل قبول است و ما از طرف مردم وظیفه داریم 
پیگیری کنیم که این درآمدها صرف توسعه و افزایش کیفیت و پوشش شبکه 
شود. من همین جا از اپراتورها می خواهم که هم میزان افزایش مؤثر، هم دلایل 
خود و هم برنامه های خود برای توسعه را برای مردم عزیزمان تشریح کنند. 
البته با توجه به وجود فضای نسبتاً رقابتی کاربران هم تا حدودی حق انتخاب 
دارند. عباسی شاهکوه با اشاره به اینکه حجم استفاده ۴۰ درصد کاربران دیتای 
موبایل زیر ۲ گیگابایت است، تصریح کرد: با تأکید وزیر ارتباطات به دنبال 
برنامه ای هستیم که برای جبران افزایش قیمت برای اقشار کم برخوردار یا کل 
جامعه بسته هایی را در نظر بگیریم که مشکلی ازنظر دسترسی عادلانه ایجاد 

نشود و این برنامه، پس از نهایی شدن اعلام می شود.
وی افزود: ما به عنوان دولت و نهاد ناظر وظیفه داریم امکان دسترسی تمام 

مردم را به شبکه ای باکیفیت و قیمت مناسب فراهم کنیم.

و  ارتباطات  کل  اداره  سرپرست 
فناوری اطلاعات اســتان اردبیل 
گفت: تا پایان ســال جاری همه 
روستاهای بالای ۲۰ خانوار این 
استان زیر پوشش تلفن همراه و 

اینترنت قرار می گیرند. 
کــرد:  اعــلام  ســرداری  شــهریار 
۸۱۹ روســتای بالای ۲۰ خانوار استان 
دارای پوشش آنتن دهی تلفن همراه و یا 

اینترنت هستند و تلاش می شود با راه اندازی و یا ارتقای ۱۷۲ سایت 
جدید مخابراتی و با هزینه کرد اعتباری بالغ بر ۴ هزار و ۱۱۰ میلیارد 
ریال همه روستاهای بالای ۲۰ خانوار این استان از نعمت استفاده از 

امکانات ارتباط جمعی بهره مند شوند .
سرپرست اداره کل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان اردبیل اظهار 
داشت: در تلاش هستیم که تا پایان سال ۱۴۰۱، تعداد ۲۲۲ روستای 
باقی مانده بالای ۲۰ خانوار استان اردبیل نیز از نعمت پوشش آنتن دهی 
تلفن همراه با اپراتورهای مختلف و همچنین دسترســی به اینترنت 

بهره مند شوند.
ســرداری با بیان ایینکه سهم شهرســتان خلخال نیز از مجموع 
۱۷۲سایت جدید در نظر گرفته شده برای مناطق مختلف این استان 
۳۹ســایت است، یادآورشد: با اجرای این طرح اهالی همه روستاهای 
بالای ۲۰ خانوار این شهرستان نیز تا پایان امسال از نعمت استفاده تلفن 

همراه و اینترنت بهره مند خواهند شد .
وی با بیان اینکه هم اکنون یک سوم ظرفیت ارتباطی و مخابراتی 

استان اردبیل مورد استفاده قرار می گیرد، 
افزود: در حالی که ظرفیت ارتباطی این 
استان ۳۰۰ مگابیت است در حال حاضر 
تنها ۱۰۰ مگابیــت از این ظرفیت مورد 
استفاده مردم این اســتان قرار گرفته و 

۲۰۰ مگا بیت خالی است .
سرداری همچنین از راه اندازی دو آنتن 
BTS  تقویت امواج تلفن همراه در مسیر 
راه خلخــال به فیروزآباد خبر داد و گفت: 
در حــال حاضر آنتن و تجهیزات نصب شــده و به محض پایان کار 
برق رســانی به سایت ها نقاط کور این جاده زیر پوشش تلفن همراه 

خواهد رفت .
وی با اشاره به افزایش قیمت تجهیزات مخابراتی و شرایط اقتصادی 
کشور اظهار کرد: در وضعیت موجود برای راه اندازی هر سایت و آنتن 
تقویت امواج تلفن همراه، حداقل ۵۰ میلیارد ریال اعتبار هزینه می شود .
سرداری با بیان اینکه شرکت زیرساخت و همچنین اداره کل ارتباطات 
و فناوری اطلاعات استان فعلا برنامه ای برای پوشش تلفنی و اینترنتی 
روستاهای زیر ۲۰ خانوار در ســال جاری ندارد، افزود: انتظار از همه 
مسوولین منطقه پرهیز از دادن هرگونه قول های عملی نشدنی در این 

خصوص به مردم مناطق روستایی استان است.
وی گفت: با وجود منســوخ شدن فرهنگ استفاده از تلفن ثابت در 
بســباری از روستاهای اســتان، برای جایگزینی فیبر نوری به جای 
کابل های مســی برای پیشگیری از ســرقت کابل های تلفن ثابت 
روستایی در سطح همه مناطق روستایی استان اردبیل تلاش می کنیم.

ایلان ماسک، کارآفرین میلیاردر با اعلام این که 
توییتر باید خصوصی شود تا رشد کند و به یک 
پلتفرم برای آزادی بیان تبدیل شود، پیشنهاد 
خرید نقدی ۴۳ میلیارد دلاری این شرکت شبکه 

اجتماعی را عرضه کرد. 
ایلان ماســک که در حال حاضر دومین سهامدار بزرگ 
توییتر اســت، در برنامه تد تاک در ونکوور درباره پیشنهاد 
خرید توییتر گفت: تصور می کنم خیلی مهم باشد که فضای 

انحصاری برای آزادی بیان وجود داشته باشد.
ماسک این پیشنهاد را روز چهارشنبه در نامه ای به هیات مدیره توییتر مطرح کرد و روز 
پنج شنبه در اظهارنامه رگولاتوری علنی شد. پیشنهاد قیمت ۵۴.۲۰ دلار به ازای هر سهم، 
۳۸ درصد بالاتر از قیمت نهایی سهام توییتر در اول آوریل است که آخرین روز معاملات 

سهام این شرکت پیش از اقدام ماسک برای خرید ۹.۱ درصد سهم در توییتر بوده است.
ماســک که بر اســاس فهرســت فوربس، ثروتمندترین مرد جهان با دارایی بالغ بر 
۲۷۳.۶ میلیارد دلار است، پیشنهاد پیوستن به هیات مدیره توییتر را یک روز پس از افشای 

خرید سهام این شرکت رد کرد.
پس از صحبت در تد تاک، ایلان ماسک به احتمال پیشنهاد خرید خصمانه اشاره کرد 
که در آن هیات مدیره توییتر را دور خواهد زد و مستقیما به سهامداران پیشنهاد خواهد داد.
به گفته منابع آگاه، توییتر در حال ارزیابی این پیشنهاد با راهنمایی »گلدمن ساکس« 
و »ویلســون سونسینی گودریچ اند روزتی« است. ارزش سهام توییتر روز پنج شنبه با 
۱.۷ درصد کاهش بسته شد. سهامداران توییتر هنوز متقاعد نشده اند. شاهزاده سعودی، 
الولید بن طلال، از حساب خود توییتی ارسال کرد و خود را یکی از بزرگترین و قدیمی ترین 
سهامداران توییتر خواند و گفت: پیشنهاد ماسک ارزش این شرکت را پایین برد و پیشنهاد 

خرید وی را رد کرد.

ماســک هم به نوبه خود به توییتر اعلام کرد: پیشنهاد 
خریدش بهترین بوده و پیشــنهاد نهایی است و اگر هیات 
مدیره آن را رد کند، وی در سرمایه گذاری خود تجدیدنظر 
خواهد کرد.ماسک منتقد توییتر و سیاستهایش بوده و اخیرا 
یک نظرســنجی در توییتر انجام داد و از کاربران پرسید آیا 
معتقدند توییتر به اصول آزادی بیان پایبند بوده است. بیش از 

۷۰ درصد از دو میلیون نفر رای »خیر« داده بودند.
پاراگ آگراوال، مدیرعامل توییتر در دیدار با کارمندان این 
شــرکت به آنها اطمینان داد توییتر با خبر پیشنهاد ایلان 
ماســک برای خرید این شرکت، گروگان گرفته نمی شود.یک منبع آگاه که مایل نبود 
نامش فاش شود، به رویترز گفت: آگراوال با پاسخگویی به سوالات کارمندان توییتر که در 
سرویس پیام رسانی اسلک ارسال شده بود، کارمندان را تشویق کرد متمرکز بمانند و به آنها 
گفت: ما به عنوان کارمندان، هر اتفاقی بیافتد را کنترل می کنیم.این دیدار پس از انتشار این 
خبر برگزار شد که ایلان ماسک، مدیرعامل شرکت تسلا، خرید توییتر به مبلغ ۴۳ میلیارد 
دلار را پیشنهاد کرده است. آگراوال به کارمندان توییتر گفت که هیات مدیره به بررسی 

پیشنهاد ماسک ادامه می دهد اما نمی تواند جزئیات بیشتری در اختیار کارمندان قرار دهد.
در یک بخش از جلسه پرسش و پاسخ، یک کارمند درباره چگونگی رسیدن این شرکت 
به تصمیم دادن پیشنهاد یک کرسی در هیات مدیره این شرکت سوال کرد و گفت: آیا 
توییتر همه میلیاردرها را به هیات مدیره خود دعوت خواهد کرد. آگراوال پاسخ داد که هیات 

مدیره در جهت بهترین منافع سهامداران عمل می کند.
بر اساس گزارش رویترز، مدیرعامل در پاسخ به پرسش دیگری مبنی بر این که تعریف 
ایلان ماسک از آزادی بیان را چه می بیند و آیا تعریف وی با رویکرد توییتر نسبت به این 
مفهوم همخوانی دارد، پاسخ مستقیم نداد و گفت: کار این شرکت به تداوم بهبود سلامت 

مکالمات در توییتر متمرکز است.

 همه روستاهای بالای 20 خانوار استان اردبیل 
زیر پوشش تلفن و اینترنت قرار می گیرند

 پیشنهاد 43 میلیارد دلاری ماسک 
برای خرید توییتر

 ) آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی (

ــتان  ــاک شهرس ــناد و ام ــت اس ــتقر در ثب ــف مس ــن تکلی ــات تعیی ــادره هی ــر آراء ص براب
ــذا بدیــن وســیله  ــه بامعــارض متقاضیــان ذیــل تاییــد گردیــده ل ســنندج تصرفــات مالکان
ــه  ــوم در روزنام ــاع عم ــت اط ــه 15 روز جه ــه فاصل ــت ب ــاک در دو نوب ــخصات ام مش
ــدور  ــه ص ــبت ب ــخاص نس ــه اش ــی ک ــردد. در صورت ــی گ ــی م ــی آگه ــار و محل کثیرالانتش
ــن  ــخ انتشــار اولی ــد از تاری ــی توانن ــته باشــند م ــان اعتراضــی داش ــت متقاضی ســند مالکی
آگهــی و در روســتاها از تاریــخ الصــاق در محــل تــا مــدت دو مــاه اعتــراض خــود را بــه ایــن 
اداره تســلیم نماینــد و پــس از اخــذ رســید ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض 
دادخواســت خــود را بــه مرجــع قضایــی تقدیــم نمــوده و گواهــی اخــذ و تحویــل اداره ثبــت 
ــراض ســند  ــد. بدیهــی اســت در صــورت انقضــای مــدت مذکــور و عــدم وصــول اعت نماین
مالکیــت طبــق مقــررات صــادر خواهــد شــد. صــدور ســند مالکیــت مانــع مراجعــه متضــرر 

ــه دادگاه نیســت. ب
بخش 3 :

1-  ششــدانگ یــک بــاب خانــه مســکونی بــه نــام خانــم نهیــه زندکریمــی  فرزنــد باقــر  شــماره 
ــی  ــاک 1067  فرع ــت پ ــی 3730865269 تح ــد مل ــنندج ک ــادره س ــنامه 1380 ص شناس
ــای  ــق آق ــه از نس ــع ک ــر مرب ــاحت 120/30  مت ــه مس ــنندج  ب ــش 3 س ــی بخ از 2749 اصل

ــز ــه آدرس ســنندج روســتای باباری ــی ب محمدرضائ
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حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک
آگهی فقدان سند مالکیت آقای حسین مرادی

طبــق درخواســت بــه شــماره وارده 349 مــورخ 14/01/1401 بــا تقدیــم دو بــرگ فــرم استشــهادیه محلــی 
مصــدق شــده بــه شــماره 57022 مــورخ 10/01/1401 تنظیمــی دفتــر اســناد رســمی شــماره 57 کرمانشــاه 
مدعــی اســت کــه ســند مالکیــت ششــدانگ پــاک 18664 فرعــی از 358 اصلــی بخــش یــک حومــه ذیــل 
ــت و  ــده اس ــلیم گردی ــادر و تس ــرادی ص ــین م ــای حس ــام آق ــر 475/1 بن ــه 150 دفت ــت 93469 صفح ثب
بــه موجــب ســند رهنــی شــماره 171915 مــورخ 23/11/1395 دفترخانــه اســناد رســمی شــماره 7 شــهر 
کرمانشــاه اســتان کرمانشــاه کــه بنفــع بانــک ملــت بــه مبلــغ 2،240،000،000 ریــال بــه مــدت 36 مــاه ثبت 
ــه اســناد رســمی شــماره 7 شــهر  شــده، مــازاد دارد رهنــی شــماره 178041 مــورخ 25/10/1398 دفترخان
کرمانشــاه اســتان کرمانشــاه کــه بنفــع بانــک ملــت بــه مــدت 36  مــاه ثبــت شــده، بعلت ســهل انگاری ســند 
مالکیــت بشــماره چاپــی 210350 مفقــود شــده اســت لــذا مراتــب طبــق مــاده 120 -آئیــن نامــه قانــون ثبت 
در یــک نوبــت آگهــی مــی شــود تــا چنانچــه فــرد یــا افــرادی مدعــی انجــام معاملــه یــا وجــود ســند مالکیــت 
در نــزد آن میباشــد از تاریــخ انتشــار ایــن آگهــی بــه مــدت 10 روز مراتــب را بــه ایــن اداره اعــام دارنــد در 
غیــر اینصــورت نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت طبق مقــررات اقــدام و ســند مالکیــت اولیــه از درجــه اعتبار 

ســاقط و ابطــال خواهــد شــد.
رونوشت: جهت اطاع و اقدام به ستاد اجرایی فرمان حضرت امام خمینی)ره(

مهدی زارعی وش
سرپرست واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک از طرف مهدی میهمی
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تلسکوپ جیمز وب آماده مشاهده 
اجسام اعماق کهکشان شد

دمای تلسکوپ جیمز وب پس از چند 
ماه به اندازه کافی خنک شده است تا 
به این ترتیب ابزار مخصوص تلسکوپ 
قادر به مشاهده اجسام اعماق کهکشان 

شود.
آخرین ابزار این تلســکوپ ۱۰ میلیارد دلاری 
بالاخره به دمای عملیاتی شــدن رسیده که در 
حقیقت چند درجه بالای صفر است. طبق بیانیه 
آزمایشگاه JPL ناسا، خنک سازی موفقیت آمیز 

تلسکوپ تضمین می کند این ابزار فضایی قادر به بررسی اجسام کهکشانی در طیف نور مادون سرخ 
خواهد بود. این آزمایشگاه مسئولیت سیستم MIRI را برعهده دارد که وظیفه آن رصد اجسام در طیف 
نور مادون ســرخ است.تلسکوپ از زمان پرتاب به فضا در ۲۵ دسامبر ۲۰۲۱ میلادی تاکنون مشغول 
کاهش دما بوده است. هدف از این روند دستیابی به دمای بسیار پایینی است که MIRI در آن دما 
می تواند نور مادون سرخ را ردیابی کند. دمای ابزار MIRI باید کمتر از ۷ درجه کلوین باشد که معادل 
۲۲۶- درجه سلیوس است. مایک پرسلر محقق پروژه برای ابزار MIRI در آزمایشگاه JPLمی گوید: 
ما برای دستیابی به این لحظه سال ها وقت صرف کردیم، دستوراتی را اجرا کردیم و کنترل هایی انجام 
دادیم. این فرایند شبیه یک فیلمنامه بود. هرچه که باید انجام می دادیم نوشته شده و قبلًا آزمایش شده 
بود. هنگامیکه داده های آزمایش به دست آمد، بسیار خوشحال بودم که همه چیز طبق برنامه پیش رفته 
و ابزار سالم است. دستیابی به دمای مورد نظر نقطه عطفی در فرایند چند مرحله ای و ۶ ماهه آغاز فعالیت 
تلسکوپ وب است تا آینه هایش را هماهنگ و ابزارهایش را برای مشاهدات اعماق فضا آمده کند. البته 
تنظیم ابزارها همزمان با خنک شدن تلسکوپ باید ادامه یابد. زیرا گاهی اوقات طی فرایند کاهش دما 

ابزارها به شکل متفاوتی عمل می کنند.

تنسنت دسترسی گیمرهای چینی به 
بازی های غیر مجاز را مسدود می کند

 شرکت تنسنت سرویسی را تعطیل 
می کند که بــه گیمرهای چینی اجازه 
دسترســی به پلتفرم های خارجی را 
می داد. به این ترتیب آنها می توانستند 
از بازی های خارجی تایید نشده استفاده 
کنند.  این اقدام نشاندهنده سختگیرانه 
تر شــدن قوانین صنعت بازی های 

رایانه ای در چین است.
تنســنت، یکــی از بزرگترین شــرکت های 

بازی های رایانه ای در چین، اعلام کرد در ۳۱ می ۲۰۲۲ میلادی بوستر ارتقای سرعت بازی های رایانه 
ای خود برای اپ های موبایل و دسک تاپ را به نسخه ای ارتقا می دهد که فقط از بازی های فعال 

در چین پشتیبانی می کند. نسخه جدید به گیمرها اجازه دسترسی به بازی های خارجی را نمی دهد.
شــرکت تنست نخستین بار در سال ۲۰۱۸ این اپ ها را عرضه کرد. چنین اپ هایی به عنوان یک 
شبکه از ابزارهای افزایش سرعت به کاربران کمک می کنند سرعت اینترنت خود را ارتقا دهند. گیمرهای 
چینی برخلاف کشورهای دیگر فقط اجازه دارند از بازی هایی استفاده کنند که توسط دولت تایید شده و 

نمی توانند بازی های رایانه ای خارجی در سرورهای خارجی را بازی کنند.
هرچند چنین بازی های خارجی به طور علنی مسدود نشده اند، اما سرعت اینترنت محلی به طور کلی 

برای دسترسی به آنها بسیار کم است.
به همین دلیل بســیاری از گیمرهای چینی از چنین اپ هایی برای دسترسی به بازی های خارجی 
تایید نشده استفاده می کنند. همچنین طی سال ها این اپ ها به کانال هایی برای توسعه دهندگان 
بازی های خارجی تبدیل شده اند تا به بزرگترین بازار بازی های رایانه ای جهان دست یابند. تنسنت از 

ارائه توضیحات درباره این اقدام خودداری کرده است.

 آغاز آزمایش تراشه قدرتمند 
در رایانه های مک اپل

اپل آزمایش داخلی مدل های متعدد مک با نسل جدید تراشه های M۲ را آغاز کرد. 
این شرکت در حال آزمایش دستکم ۹ مدل مک با چهار تراشه مختلف مبتنی بر M۲ )جانشین مدل 

M۱( در اپلیکیشنهای شخص ثالث در فروشگاه اپ استور است.
اپل در حال آزمایش مینی مک با تراشــه Pro M۱ است که همان پردازنده بکار رفته در مدلهای 

۱۴ اینچی و ۱۶ اینچی مک بوک پرو است.
اپل در مارس با هدف تجهیز محصولاتش با میکروپردازنده های طراحی شده توسط این شرکت، تراشه 

سریع تری برای یک مدل رایانه رومیزی جدید معرفی کرد.
 این شرکت سال میلادی گذشته دو مک بوک پروی جدید معرفی کرد که در ساخت آنها به جای 

پردازنده اینتل، از پردازنده های طراحی این شرکت استفاده شده بود.
بر اســاس گزارش رویترز، پس از سالها رشد آهسته، واحد رایانه مک در دو سال گذشته تحت تاثیر 
کارمندان دورکاری که به خرید تجهیزات جدید پرداختند، رشد جدیدی را تجربه کرد و ۳۵.۲ میلیارد دلار 

فروش در سال مالی گذشته داشت که معادل ۱۰ درصد از کل فروش اپل بود.
مک بوک ایر جدید، مدل پایین مک بوک پرو و مک مینی جدید و همچنین دو رایانه مک دیگر قرار 
است امسال عرضه شوند. مک بوک ایر جدید قرار است بزرگترین بازطراحی این محصول در تاریخ باشد 

و فریم باریک تر و شارژ مگ سیف خواهد داشت.


